

## **Mihai Eminescu comemorat la Montreal**

În data de 15 ianuarie a acestui an, poetul Mihai Eminescu a fost comemorat și la Montreal. În cadrul evenimentului, care a debutat la orele 11 EST, Preasfințitul Părinte Ioan Casian, Episcopul Ortodox Român al Canadei a depus o coroană de flori și a săvârșit slujba Parastasului pentru odihnă sufletului său. Ziua Culturii Naționale a fost marcată de asemenea prin intermediul recitării unor poezii precum: *Rugăciune, Glosă*, sau *Ce-ți doresc eu ţie, dulce Românie*, de către prof. Dan și Dana Agrigoroaie și ing. Dan Constantin Mieilă, președintele Comunității Românilor din Monteregie (QC).

Preasfinția Sa a fost acompaniat de către protos. Dr. Maxim Morariu, eclesiarhul Catedralei Episcopale „Sfântul Mare Mucenic Gheorghe și Sfintii Mucenici Epictet și Astion” din Saint-Hubert, QC și domnul Cristian Geagiu, vicepreședintele consiliului parohial al Catedralei.

După cum a ținut să arate primul ierarh al românilor de pe meleagurile canadiene, evenimentul face parte dintr-o suită de manifestări organizate de către Episcopia Ortodoxă Română a Canadei în aceste zile pe întreg teritoriul acestei țări, cu scopul de a conserva identitatea românească și de a-i ajuta pe cei de aici să redescopere actualitatea mesajului și a gândirii celui mai mare poet român.

Protos. Dr. Maxim Morariu

## **Mihai Eminescu commemorated in Montreal**

On January 15 of this year, the poet Mihai Eminescu was also commemorated in Montreal. During the event, which began at 11 a.m. EST, His Grace Ioan Casian, the Romanian Orthodox Bishop of Canada laid a wreath and performed a memorial service. The National Culture Day was also marked by the recitation of poems such as: *Prayer, Gloss, or What I wish for you, sweet Romania*, by Prof. Dan and Dana Agrigoroaie and Eng. Dan Constantin Mieilă, president of the Romanian Community of Monteregie (QC).

His Grace was accompanied by the protos. Dr. Maxim Morariu, the ecclesiarch of the Episcopal Cathedral "Holy Great Martyr George and the Holy Martyrs Epictetus and Astion" in Saint-Hubert, QC and Mr. Cristian Geagiu, vice-president of the parish council of the Cathedral.

As the first hierarch of the Romanians in Canadian lands wanted to show, the event is part of a series of events organized by the Romanian Orthodox Episcopate of Canada these days throughout the territory of this country, with the aim of preserving the Romanian identity and to help those here to rediscover the relevance of the message and the thought of the greatest Romanian poet.

Protoss. Dr. Maxim Morariu

## **Mihai Eminescu commémoré à Montréal**

Le 15 janvier dernier, le poète Mihai Eminescu a été aussi commémoré à Montréal. Dans le cadre de l'événement, qui a débuté à 11 h HNE, Sa Grace Ioan Casian, évêque orthodoxe roumain du Canada, a déposé une couronne et a fait un service mémorial. La Journée nationale de la culture a également été marquée par la récitation de poèmes tels que : *Prière, Gloss ou Ce que je te souhaite, douce Roumanie*, par les professeurs Dan et Dana Agrigoroaie et l'ingénieur Dan Constantin Mieilă, président de la Communauté roumaine de Montérégie. (QC).

Sa Grace était accompagnée des protos. Dr Maxim Morariu, ecclésiarche de la Cathédrale Épiscopale « Saint Grand Martyr Georges et les Saints Martyrs Epictète et Astion » de Saint-Hubert, QC et M. Cristian Geagiu, vice-président du conseil paroissial de la Cathédrale.

Comme a voulu le montrer le premier évêque des Roumains en terre canadienne, l'événement fait partie d'une série d'événements organisés ces jours-ci par l'Épiscopat orthodoxe roumain du Canada sur tout le

territoire de ce pays, dans le but de préserver l'identité roumaine et de aider ceux qui sont ici à redécouvrir l'actualité du message et de la pensée du plus grand poète roumain.

Protoss. Dr Maxime Morariu





















